
de serviciu pentru medicii din alte 
zone și creșterea numărului de pos-
turi și de cabinete școlare, precum și 
dotarea celor existente. 

Apoi sunt toate programele de spri-
jin financiar pentru analize medicale 
pentru efectuarea de teste la femei 
privind cancerul de sân și de col ute-
rin, precum și cele din timpul sarcinii 
pentru gravide. Știu că la Botoșani 
este un spor natural negativ și de 
aceea ar fi binevenite măsurile de sti-
mulare pentru constituirea tinerelor 
familii, pentru fiecare nou-născut. 

În ceea ce privește remedierea proble-
melor de sănătate ale copiilor este im-
portant să se intervină din timp pentru 
rezolvarea afecțiunilor de vedere și a 
celor stomatologice. De aceea, am venit 
la București cu programe de susținere a 
copiilor pentru consultații și intervenții 
dentare și pentru achiziția de ochelari. 

În legătură cu accesul la educație al 
copiilor din familii defavorizate este 
esențial să se asigure rechizitele șco-
lare, iar pentru minorii cu dizabilități 
stimulente financiare pentru terapii-
le de recuperare și integrare educați-
onală și socială a acestora.

Știu că în județul Botoșani sunt des-
tui copii, ai căror părinți sunt plecați la 
muncă în străinătate și de aceea este 
oportun să se acceseze finanțare euro-
peană pentru acordarea de servicii psi-
ho-sociale și ajutor pentru hrană, rechi-
zite și materiale educative pentru acești 
minori.

Pentru tinerii din Botoșani este obliga-
toriu să se implementeze programe de 
reconversie profesională și să se des-
chidă școli de meserii, în sistem dual în 
parteneriat cu mediul de afaceri pentru 
garantarea angajării absolvenților cu 
studii medii și superioare.

Am înțeles de la Doina și Cosmin 
că deja au intrat în contact cu 
Universitatea Alexandru Ioan Cuza 
din Iași pentru a deschide cât mai re-
pede la Botoșani mai multe filiale ale 
facultăților din domeniul informati-

 

cii, economiei, dreptului și științelor 
umaniste. 

Îi felicit pe amândoi pentru reușită. E o 
veste extraordinară pentru boto-
șăneni să beneficieze l a  e i  a c a să d e  
programe de studii universitare, mai 
ales că din această zonă a țării au pro-
venit de-a lungul istoriei nume pre-
stigioase ale culturii, artei și științei. 
Va fi o completare firească a orașului, 
care găzduiește cele mai reputate co-
legii și licee din țară, să pună bazele 
învățământului superior în Botoșani.

Sunt sigură că aceeași preocupare pe 
care Doina și Cosmin o vor avea pentru 
sănătatea și educația copiilor o vor ară-
ta și față de persoanele cu dizabilități și 
față de vârstnicii din municipiul și județul 
Botoșani. Le-am prezentat programul 
pe care l-am implementat la București 
pentru persoanele cu dizabilități, căro-
ra le asigurăm sprijin financiar p e n tru 
toate gradele de handicap, iar pentru 
vârstnici am amenajat centre speciale și 
un call center prin care ne pot apela în 
cazul în care se confruntă cu dificultăți 
și nu au pe nimeni să-i ajute cu medica-
mente și alimente.

3. Doamna Firea ce îi recomandă 
în opinia dumneavoastră pe Doina 
Federovici la Consiliul Județean 
Botoșani și pe Cosmin Andrei la pri-
măria municipiului Botoșani?

Îi cunosc foarte bine atât pe Doina 
Federovici, cu care am fost colegă în 
Senatul României și am elaborat îm-
preună legi pentru apărarea dreptu-
rilor copiilor, cât și pe Cosmin Andrei 
cu care am colaborat în zona admi-
nistrativă la întâlnirile aleșilor locali.

Ambii sunt familiști convinși, care și-au 
crescut cu responsabilitate copii și care 
acum vor să le ofere botoșănenilor ser-
vicii medicale și educaționale de calitate 
fără niciun fel de discriminare.

Cosmin Andrei va fi un bun primar pen-
tru copiii din Botoșani. Sunt convinsă 
că va aplica și în Botoșani, la fel cum am 
făcut eu în București, toate programele 
pentru sănătatea și educația copiilor. 

Sunt proiecte care deja și-au dovedit 
utilitatea și eficiența în București.

I-am dat lui Cosmin toate detaliile pen-
tru a le implementa, în Botoșani.

Am convingerea că poate fi un bun 
primar, tânăr și ambițios. Ca și mine, 
Cosmin este un părinte care se preocu-
pă de sănătatea și educația copiilor lui 
și e foarte preocupat să le ofere un 
viitor în Botoșani.

La fel, Doina Federovici va lua cele mai 
bune măsuri pentru sănătatea și 
educa-ția copiilor din județul Botoșani.  

În ceea ce o privește pe Doina e o fa-
milistă convinsă, care și-a crescut cu 
responsabilitate fetița și care își va 
pune la dispoziție toată experiența 
acumulată la București, ca 
parlamentar timp de 8 ani, pentru a 
le oferi mamelor, copiilor și 
persoanelor vârstnice din județul 
Botoșani acces neîngrădit la 
sănătate.

I-am transmis Doinei programele pe 
care le-am aplicat pentru bucureșteni, 
în special cele dedicate familiilor, să-
nătății și educației copiilor și seniorilor. 
Sunt convinsă că Doina va pune în apli-
care toate aceste programe din prima 
lună de mandat. 

Sănătatea și educația copiilor din 
Botoșani vor fi prioritatea Doinei 
Federovici la Consiliul Județean 
Botoșani. Pentru copiii din 
Botoșani îmi doresc din tot sufletul 
o victorie în alegeri pentru Cosmin
Andrei și pentru Doina Federovici. 
Am convingerea că amândoi vor fi
buni administratori. Sunt tineri,
ambițioși, familiști, ca și mine și
foarte preocupați de sănătatea și
educația copiilor. Asta e foarte
important pentru că, în fond, copiii
sunt viitorul și bucuria noastră!

Mult succes, Cosmin! Mult succes 
Doina! Am încredere că veți oferi 
siguranța unui trai mai bun pentru 
fiecare copil și fiecare familie din 
Botoșani!

Gabriela Firea, Primarul Municipiului 
București

Interviu cu primarul 
General al municipiului 
București, doamna 
Gabriela Firea
1. Doamnă primar general de ce con-
siderați importante pentru județul și 
municipiul Botoșani măsurile luate 
de dumneavoastră la București pen-
tru familii?

Sunt mamă și înțeleg cât de importantă 
este sănătatea și educația copiilor noș-
tri. De aceea, ca primar al municipiului 
București am inițiat programe concre-
te pentru susținerea tinerelor familii și 
pentru a oferi o șansă fiecărui copil d in 
orașul pe care îl conduc.

Sănătatea și educația în primii ani de 
viață sunt cele mai importante compo-
nente care vor modela mai departe via-
ța copiilor noștri. 

Așa cum peste 150.000 de copii și fa-
miliile lor din București au beneficiat 
de toate programele de sănătate și 
educație pe care le-am implementat 
în fiecare an de mandat, la fel trebuie 
să aibă acces și toți copiii din județul 
și municipiul Botoșani.

Așa cum am pregătit pentru bucureș-
teni toate măsurile pentru susținerea 
cuplurilor să aibă copii prin decon-
tarea procedurilor de fertilizare in 
vitro, acordarea de vouchere pentru 
realizarea analizelor medicale în tim-
pul sarcinii, stimulente financiare 
pentru părinți la nașterea fiecărui 
copil, asigurarea analizelor și tra-
tamentelor stomatologice, inclusiv 
aparate dentare, sprijin pentru achi-
ziția de ochelari pentru remedierea 
problemelor oculare la copii și toate 
măsurile pentru dotarea școlilor și 
angajarea de personal medical pen-
tru cabinetele de medicină școlară, la 
fel am încredere că și Cosmin și Doina 
vor face pentru municipiul și județul 
Botoșani.

La București am început cu diversifi-
carea serviciilor de medicină școlară, prin 
acoperirea deficitului de personal 
existent cu medici și asistenți medicali și 
realizarea de investiții în amenajarea și 
extinderea cabinetelor medicale în 
unitățile de învățământ precum și prin 
campanii de informare publică pentru 
promovarea unui mod de viață sănătos 
în rândul preșcolarilor și elevilor.

Toate programele și măsurile pe care 
le-am implementat la București se 
pot realiza imediat și la Botoșani.

M-am născut în Moldova, în Bacău și 
țin foarte mult la toate județele din 
această zonă. Botoșani este un județ 
aproape de sufletul meu. La Botoșani 
am întâlnit oameni așezați, harnici, 
cu foarte mult bun simț. 

2. Care sunt principalele programe 
pe care dumneavoastră le-ați realizat 
la București și considerați că pot fi im-
plementate și la Botoșani de Cosmin 
Andrei și Doina Federovici?

În primul rând e vorba de dotarea cu 
aparatură medicală avansată a unită-
ților medicale, acordarea de locuințe 
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